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 AKADEMICKÝ SENÁT 

  

  

V Praze dne 12. prosince 2024 

UKPF/652543/2024 

Zápis ze 17. zasedání Akademického senátu Právnické fakulty Univerzity Karlovy 

konaného dne 12. prosince 2024 

Přítomni:  Beran, Kudrna, Richter, Sedláček, Sobotka, Staša, Šustek, Urban, Brída, Gangur, 

Chmela, Linzer, Milichovský, Nedzbala, Stoilov*, Vítovec, Vráblíková*, Wenkeová 

 * účastnil se zasedání on-line  

Omluveni:  Hurychová, Říha, Vyskočilová 

Hosté:  Boháč, Handrlica, Honusková, Sojka 

Zasedání, které se konalo v prezenční formě v místnosti č. 117, zahájil kol. dr. Staša. Konstatoval, že 

senát je usnášeníschopný, neboť je přítomno alespoň 6 akademických pracovníků a alespoň 5 

studentů. 

Kol. dr. Staša dále uvedl, že do návrhu zápisu z 16. zasedání AS PF UK byly zapracovány došlé 

připomínky. Další připomínky nikdo nevznesl. Zápis z 16. zasedání AS PF UK byl schválen tichým 

souhlasem. 

Kol. dr. Staša seznámil členy AS PF UK s navrženým programem 16. zasedání AS PF UK. 

Navržený program 17. zasedání AS PF UK: 

1. Sdělení děkana a informace z AS UK  

2. Podmínky pro přijetí ke studiu do doktorského studijního programu „Digital Social 

Science“ pro AR 2025/2026 

3. Vyjádření ke stanovení výše stipendia za vynikající studijní výsledky v AR 2023/2024 

4. Vyjádření k návrhu kariérního řádu pro neakademické pracovníky 

5. Vyjádření k návrhu změny kariérního řádu pro akademické pracovníky 

6. Smlouva s vybraným dodavatelem v rámci veřejné zakázky „UK - PF Oprava fasády 

a oken - 2. část“ 

7. Různé 

Program byl jednomyslně schválen. 
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1. Sdělení děkana a informace z AS UK 

Kol. dr. Staša na úvod tohoto bodu předal slovo prof. Boháčovi, který rozdělil své úvodní slovo do 8 

bodů, ve kterých AS PF UK seznámil s následujícím:  

- V prvním bodu informoval o novém karierním postupu pracovníků Katedry pracovního práva 

a práva sociální zabezpečení. Od 1. prosince 2024 byl jmenován docentem dr. Tomšej 

a profesorem byl od 26. listopadu 2024 jmenován doc. Štefko. 

- V dalším bodu uvedl, že za listopad bylo vyplaceno 13,2 milionu Kč na odměnách 

pracovníkům. Částka ve výši 1,2 milionu Kč byla rozdělena konkrétním akademický 

pracovníkům za vedení a oponování diplomových prací, a také za účast v komisích ústních 

státních závěrečných zkoušek.  

- Ve třetím bodu informoval, že bylo rozhodnuto o výběru zhotovitele investiční akce fasády 

a okna. Námitky proti rozhodnutí je možné podávat do 17. prosince. Pokud nebudou žádné 

námitky zahájí se jednání se zhotovitelem a začnou probíhat přípravné práce. V souvislosti 

s investiční akcí se připravuje organizačně technický podklad věcí související s výukou 

letního semestru roku 2025. Jednotlivým katedrám byl rozeslán informační email o možných 

změnách připravovaného rozvrhu pro letní semestr. Cílem je, aby se povinné předměty 

vyučovaly v místnostech vzdálených od části budovy, kde budou probíhat opravy.  

- Dále poděkoval za účast na požárním cvičení na fakultě, které se konalo 6. prosince 2024. 

Cvičení svůj účel splnilo a podněty od zúčastněných budou využity pro zlepšení. Do 

budoucna bude také zpracován plán krizové připravenosti.   

- V pátém bodu pogratuloval dr. Dumbrovskému za získání ERC Consolidator grantu. Projekt 

grantu bude realizován od června 2025 do května 2030 s rozpočtem cca 2 milionů EUR. 

Získání tohoto grantu je zároveň důležitý ukazatel v rámci rozdělování příspěvku na 

vzdělávací činnost a dotace na vědu v rámci univerzity. Zmínil také úspěch v rámci projektu 

OP JAK s názvem Centrum pro otázky nerovnosti otevřené společnosti, který bude trvat 4 

roky a celkový rozpočet projektu je cca 150 milionů Kč, z čehož fakulta obdrží více než 80 

milionů Kč. V souvislosti s administrativní náročností projektů bude také posílen 

administrativní personál fakulty, který bude částečně financován z peněžních prostředků 

projektů. Dále fakulta získala 3 projekty GAČR, což představuje největší počet ze všech 

právnických fakult v ČR. Zároveň se dr. Svatošovi podařilo získat projekt v operačním 

programu Zaměstnanost+ s rozpočtem 3,5 milionu Kč. V rámci GAUK byl navýšen počet 

podaných žádostí na 26. Ohledně projektů SVV se univerzita rozhodla, že projekty už nebude 

prodlužovat, ale bude pro rok 2025 vypsána nová soutěž. Záměrem univerzity je z projektů 

financovat zejména interní doktorandy. Na fakultě by měly být vytvořeny 3 velké projekty 

SVV, na kterých se budou podílet primárně doktorandi. 

- Dále informoval o žádosti univerzitních studentských senátorů, aby byla knihovna otevřena 

během zimního zkouškového období i přes víkendy. Byla vytvořena kalkulace provozu 

knihovny o víkendech, která vychází na zimní zkouškové období na 116 000 Kč. Žádosti 

senátorů je připraven vyhovět za předpokladu, že budou náklady na provoz proplaceny fakultě 

rektorátem.  

- V sedmém bodu pogratuloval dr. Markovi Dvořákovi za získání ceny Arnošta z Pardubic pro 

nejlepšího vyučujícího UK. Dále dr. Šolc získal cenu Josefa Hlávky za mimořádné vědecké 

a pedagogické úspěchy. Zmínil také úspěch prof. Bílkové, která obdržela od ministra 

zahraničních věcí Lipavského medaili za zásluhy o diplomacii a prof. Koldinská byla zvolena 
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členkou Evropského výboru pro sociální práva. Pogratuloval také Mgr. Chytilovi za získání 

ceny Josefa Vavrouška za první místo v kategorii diplomových prací. 

- V posledním bodu poděkoval organizátorům za konání Noci fakulty a pozval také všechny na 

vánoční setkání ve čtvrtek 19. prosince v menze PF UK. 

Kol. dr. Staša informoval AS PF UK o dění na úrovni AS UK. Uvedl, že stále probíhá 

mimořádná kontrola hospodaření některých odborů rektorátu; zpráva o této kontrole má být 

předložena v lednu 2025. AS UK bude projednávat zřízení nového postu prorektora. Kol. Linzer 

doplnil, že probíhá revize univerzitních vnitřních předpisů a ohledně novely SZŘ se konal kulatý 

stůl, v jehož průběhu byla uplatněna řada podnětů k novele.  

Kol. dr. Staša otevřel rozpravu, ve které se kol. Vítovec dotazoval ohledně SVV projektů, zda se do 

budoucna uzavřou magisterským studentům. Prof. Boháč reagoval, že 75 % peněžních prostředků 

musí připadnout doktorandům a 50 % osob v projektu musí být doktorandi. Studenti magisterského 

studia proto nejsou vyloučeni, pouze je omezen jejich počet. Kol. Vítovec se dále dotazoval, zda 

peněžní prostředky z projektu SVV budou pro doktorandy poskytnuty nad rámec stipendia. Prof. 

Boháč informoval, že od 1. září budou již někteří interní doktorandi se stipendiem, na které bude 

vztahovat doktorský příjem. U těchto doktorandů předpokládá, že peněžní prostředky z SVV budou 

součástí jejich doktorského příjmu. Na ostatní studující se to nevztahuje. Kol. Linzer následně 

poděkoval všem kdo se zapojili do organizace Noci fakulty. Pogratuloval všem oceněným 

akademickým pracovníkům na Noci fakulty a poděkoval také vedení fakulty za součinnost při 

možnosti otevření knihovny o víkendech během zimního zkouškového období.  Kol. Prof. Beran se 

dále dotazoval na konkrétní výši odměn za vedení diplomové práce a účast v komisi u státních 

závěrečných zkoušek. Prof. Boháč uvedl, že se připravuje tabulka pro jednotlivé vedoucí kateder 

s konkrétními čísly odměn pracovníků. Každý úkon byl ohodnocen rozdílným počtem bodů, na 

základě kterých byla vypočítána odměna pracovníka. Posudek vedoucího diplomové práce měl 

hodnotu 10 bodů, oponentský posudek měl hodnotu 4 body a za účast v komisi byl 1 bod. Hodnota 

jednoho bodu představovala 114,45 Kč. Kol. Prof. Beran se také dotazoval, zda zmíněná novela 

zasahuje do akademické samosprávy. Kol. dr. Staša uvedl, že pozměňovací návrhy zasahující do 

samosprávy byly zamítnuty. Schválena byla pouze reforma akreditačního orgánu. Kol. Chmela se 

dotazoval, zda bude připravovaný organizační dokument výuky ohledně investiční akce fasády a okna 

později komunikován pracovníkům a studentům fakulty. Prof. Boháč informoval, že dokument bude 

zveřejněn, jakmile bude projednán se zhotovitelem. Kol. Chmela se také dotazoval na možné zkrácení 

výuky letního semestru v souvislosti s plánovanou investiční akcí. Prof. Boháč zmínil, že se případně 

bude uvažovat o zkrácení letního semestru pro PVP. O případném zkrácení semestru bude rozhodnuto 

před samotným začátkem semestru. Dr. Honusková navrhla tato opatření komunikovat 

prostřednictvím interních ambasadorů pro zlepšení informativnosti studentů. Dále se kol. Vítovec 

dotazoval, zda vedení fakulty řešilo nějaké jiné prostory mimo budovu fakulty pro výuku. Prof. 

Boháč uvedl, že probíhá komunikace s hotelem Krystal a filozofickou fakultou UK, kde by prostory 

mohly být využity pro ucelené bloky výuky jako je LL.M., Juridikum nebo Erasmus. 

2. Podmínky pro přijetí ke studiu do doktorského studijního programu „Digital Social 

Science“ pro AR 2025/2026 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který připomněl, že podmínky pro tento 

studijní program současného akademického roku byly schváleny tento rok v červnu. Aktuálně 

předložené podmínky se týkají nadcházejícího akademického roku a oproti předešlým podmínkám 
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nedošlo k žádným zásadním změnám. Byla pouze doplněna lhůta pro podávání přihlášek 

(do 30. dubna 2025).  

Usnesení č. 17/1: 

„AS PF UK schvaluje doplněný návrh podmínek pro přijetí ke studiu do doktorského studijního 

programu Digital Social Science pro akademický rok 2025/2026.” 

(17 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

3. Vyjádření ke stanovení výše stipendia za vynikající studijní výsledky v AR 2023/2024 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který představil předložený návrh na 

stanovení výše stipendia za vynikající studijní výsledky. Nejnižší stipendium by představovalo částku 

10 000 Kč a nejvyšší 15 900 Kč. Na základě podnětu od studentských senátorů byl zvážen návrh na 

zvýšení stipendia za vynikající studijní výsledky, a protože i při zvýšení o částku celkem 500 tis. Kč 

by hospodaření stipendijního fondu mělo být vyrovnané, modifikuje návrh tak, že výše  minimálního 

stipendia se zvyšuje na 11 500 Kč a nejvyššího stipendia na 19 800 Kč; bonusová částka bude 

navýšena na 700 000 Kč, fixní částka na 2 840 500 Kč . 

Modifikace návrhu spočívá také v navýšení počtu studentů s nárokem na prospěchové stipendium 

o jednu studentku na celkový počet 248 studentů. Kol. Vítovec se v rámci rozpravy dotazoval, zda 

studenti již vědí, jestli mají nárok na prospěchové stipendium, ale neví pouze jeho výši. Prof. Boháč 

informoval, že studenti si na základě svého prospěchového průměru mohou v příslušné tabulce 

dohledat výši svého prospěchového stipendia. Kol. Linzer vyjádřil souhlas s postupným snižováním 

výdajů na prospěchová stipendia a ocenil mírné navýšení současných prospěchových stipendií. 

Následně se kol. prof. Beran dotazoval na aktuální stav stipendijního fondu a jeho příjmy. Prof. 

Boháč informoval, že příjmy do stipendijního fondu začínají postupně klesat. Pokud nebudou do 

budoucna dostatečné peněžní prostředky pro doktorandy, budou financováni ze stipendijního fondu, 

a to bude mít také značný vliv na další výdaje stipendijního fondu.  

Usnesení č. 17/2: 

„Akademický senát vyjadřuje souhlasné stanovisko s modifikovaným návrhem na výši stipendií 

za vynikající studijní výsledky přiznávaných v akademickém roce 2024/2025.” 

(17 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

4. Vyjádření k návrhu kariérního řádu pro neakademické pracovníky 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který informoval že na základě opatření 

rektorky o rámcových principech pro neakademické pracovníky musí být toto opatření karierního řádu 

vydáno do 1. ledna 2025. Samotné první hodnocení pro neakademické pracovníky bude spuštěno, 

jakmile bude funkční elektronická aplikace. Pracovníci budou hodnoceni jednou za 2 roky a vedoucí 

pracovníci budou hodnoceni každý rok. Kol. doc. Kudrna v rámci rozpravy uvedl, že kontrolní 

mechanismus postavený na sebehodnocení nepovažuje za vhodný  neakademické pracovníky z povahy 

jejich práce a nakonec také z právního hlediska, protože se jedná o záležitost jednotlivých vedoucích 

pracovníků, kteří tak činí průběžně jak na každodenní, tak na dlouhodobé bázi v podobě ukládání 

úkolů a vyhodnocování jejich plnění. S ohledem na povahu věci vyjádřil také názor, že se nejedná 

o záležitost primárně akademické samosprávy a vhodnou pro rozhodování akademickým senátem. 
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Prof. Boháč reagoval, že se jedná o povinnost stanovenou rektorátem, a proto se toto opatření musí 

zavést. Kol. doc. Sedláček navrhl úpravu usnesení spočívající v tom, že AS vezme navrhované 

opatření děkana na vědomí. 

Usnesení č. 17/3: 

„Akademický senát bere na vědomí návrh na opatření děkana o principech kariérního rozvoje 

a hodnocení ostatních pracovníků na Právnické fakultě Univerzity Karlovy (kariérní řád 

ostatních pracovníků).” 

(16 pro, 0 proti, 1 zdrž.) 

5. Vyjádření k návrhu změny kariérního řádu pro akademické pracovníky 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který představil hlavní změny 

karierního řádu pro akademické pracovníky. Jedná se zejména o technické změny činěné v návaznosti 

na formulace uvedené v kariérním řádu pro neakademické pracovníky. Dále byla také doplněna 

nakladatelství do seznamu v karierním řádu, která jsou na tzv. univerzitním seznamu, kterým je 

doplněn tzv. norský seznam. Kol. Vítovec se v rámci rozpravy dotazoval, zda by bylo možné umístit 

seznam nakladatelství na webové stránky fakulty pro snadnější dohledání. Prof. Boháč s tímto 

návrhem souhlasil.  

Usnesení č. 17/4: 

„Akademický senát vyjadřuje souhlasné stanovisko s návrhem první novely opatření děkana 

o principech kariérního rozvoje a hodnocení akademických pracovníků, vědeckých pracovníků 

a lektorů na Právnické fakultě Univerzity Karlovy.” 

(17 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

6. Smlouva s vybraným dodavatelem v rámci veřejné zakázky „UK - PF Oprava fasády a oken 

- 2. část“ 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který představil vybraného dodavatele – 

společnost Chládek & Tintěra. Návrh smlouvy o dílo byl již v červnu 2024 projednán akademickým 

senátem PF UK i ekonomickou komisí AS PF UK. Do této smlouvy bude nyní doplněn název 

vybraného zhotovitele a dohodnutá cena. Hlavní kritéria při výběru zhotovitele byla  nabídková cena 

a odbornost stavbyvedoucího. Společnost Chládek & Tintěra nabídla nejnižší cenu ze všech uchazečů 

a jejich stavbyvedoucí splňoval veškeré požadavky. Kol. doc. Kudrna se dotazoval na podmínky 

smlouvy ohledně DPH, pokud by se změnila sazba DPH, zda by se změnila i stanovená cena ve 

smlouvě. Prof. Boháč informoval, že pokud se změní zákonná sazba DPH, změní se i stanovená cena. 

Usnesení č. 16/3: 

„Akademický senát souhlasí s uzavřením smlouvy o dílo na plnění veřejné zakázky „UK – PF 

Oprava fasády a oken – 2. část“.” 

(16 pro, 0 proti, 1 zdrž.) 
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7. Různé 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a představil navrhovaný harmonogram zasedání akademického senátu 

PF UK. Navrhovaná zasedání v příští období jsou 6. března, výjezdní zasedání 3. a 4. dubna, 15. 

května, 19. června, 2. října, 6. listopadu a 11. prosince.  

Akademický senát PF UK vzal navrhovaný harmonogram tichým souhlasem na vědomí. 

Dále kol. Vítovec dal k úvaze otázku zveřejňování neschválených usnesení ihned po zasedání senátu. 

Kol. dr. Staša uvedl, že považuje za dostatečné uvést neschválená usnesení v zápisu ze zasedání.   

Kol. Chmela se následně dotazoval ohledně zápisu termínů ústních zkoušek z obchodního práva. 

Katedra obchodního práva v období 13 dnů nevypsala žádný termín ústní zkoušky s argumentem, že 

pro tyto dny nemá k dispozici žádné zkoušející z důvodu konaní ústní státní závěrečné zkoušky. 

S ohledem na vnitřní předpis by zkoušky měly být vypsány rovnoměrně a ústní zkoušky v těchto 

termínech probíhaly i v minulých letech kdy se také konaly státní závěrečné zkoušky. Prof. Boháč 

reagoval, že problém bude komunikovat s vedoucím katedry.    

Kol. Linzer poděkoval všem zúčastněným za uvolněnou atmosféru tohoto zasedání a konstatoval, že 

na něm byla cítit přítomnost ducha Vánoc. S poděkováním a s přáním krásných svátků vystoupili na 

závěr též  Prof. Boháč a kol. dr. Staša, který na to zasedání ukončil.  

 

Zapsal: Míka 

Schválil: Staša 

Tato verze zápisu bude předložena ke schválení senátu ke schválení na zasedání plánovaném 

na 6. února 2025. 


